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P R O T O K Ó Ł Nr XLIV/23 

z obrad XLIV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 29 czerwca 2023 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Raport o stanie Gminy Stara Biała za 2022 rok: 

a) przedstawienie Raportu, 

b) debata nad Raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu obrębu Trzepowo Nowe. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli problemowej  

w Urzędzie Gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia opinii o zgłoszonych 

kandydatach na ławników na kadencję lat 2024 – 2027. 

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:06 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. T. Bętlejewski  

2. M. Downarowicz  

3. M. Krajewski  

4. I. Kraska  

5. M. Lewandowska  

6. A. Malanowska  

7. H. Murawski  

8. A. Pawłowski  

9. J. Portalski  

10. K. Portalski  

11. M. Przyczka 

12. J. Sieradzki 

13. Z. Truchlewski  

14. M. Turowska-Burczyńska  

15. M. Wojtalewicz  

 

Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca 

Rady Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych co 

stanowi quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 

sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Poinformowała, że sesja jest rejestrowana za pomocą urządzeń elektronicznych, zapisujących 

obraz i dźwięk. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w zeszłym tygodniu zmarł dawny wieloletni sołtys  

i radny Gminy Stara Biała Kazimierz Paradowski, w związku z tym poprosiła wszystkich  

o powstanie i uszanowanie zmarłego minutą ciszy. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady wraz z Wójtem podziękowali za wieloletni wkład w rozwój 

gminy oraz wręczyli pamiątkowe medaliony związane z jubileuszem 50-lecia powstania gminy 

skarbnik Joannie Turalskiej oraz sołtysowi Wyszyny i byłemu radnemu Stanisławowi 

Wiśniewskiemu. 

 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem otrzymali  porządek obrad. 

Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 
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                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) przyjęła 

porządek obrad. 

 
 
Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali 

protokół z posiedzenia XLII sesji Rady Gminy. Do momentu rozpoczęcia Sesji nie wpłynęła 

żadna uwaga. Następnie zapytała radnych, czy mają zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół  

z XLII sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 13 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (2) 

A. Pawłowski, M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z XLII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(13 głosów „za”). 

 
 

Ad. 4. 

W swoim sprawozdaniu Wójt poinformował: 

 
- w dniu 19.06. podpisał decyzję w sprawie stwierdzenia nadpłaty w podatku od nieruchomości 

za lata 2017-2021 dla PKN Orlen w kwocie 7 438 162 zł, 

- unieważniony został przetarg  „Zagospodarowanie terenu przy Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym w Wyszynie – Etap I”. Oferent z najkorzystniejszą ofertą zaproponował kwotę 

w wysokości 1 292 730 zł i jest to kwota wysoka. Projekt zagospodarowania terenu zostanie 

ponownie przeanalizowany pod kątem jego uszczuplenia i może zostanie wpisane to zadanie 

do budżetu na lata 2023 i 2024. 

- zostały ogłoszone przetargi na budowę ulicy Bunikiewicza i budowę drogi w Nowym 

Bronowie. Oferenci zaproponowali w pierwszym przypadku kwotę 2 435 400 zł a w przypadku 

drogi w Nowym Bronowie 1,1 mln zł. Obydwa przetargi zostały unieważnione i ponownie 
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został ogłoszony przetarg na budowę drogi w Nowym Bronowie. W przypadku budowy ulicy 

Bunikiewicza zaproponował wpisanie tej inwestycji na lata 2023-2024. 

- w dniu 28.06. podpisana została umowa na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

ze spółką PreZero Płocka Gospodarka Komunalna. Wartość umowy na okres od 01.07.2023 do 

31.12.2024 to 5 507 710,91zł. Koszt odebrania i utylizacji 1 Mg odpadów pozostałych po 

segregacji wzrósł z 793,23 zł do 1133,95 zł. Koszt odbioru i zagospodarowania odpadów 

opakowaniowych zmniejszył się z kwoty 825,44 do 432,00 zł, podobnie jest ze szkłem  

i papierem  z kwoty 725,98 do kwoty 324,00 zł. Zmniejszyła się również kwota za odpady BIO 

z kwoty 1130,33 do kwoty 889,92 zł. 

- ogłoszone zostały przetargi na zagospodarowanie terenu przy Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym w Wyszynie – budowa parkingu wraz z infrastrukturą oraz rozbudowa świetlicy 

wiejskiej w miejscowości Dziarnowo, 

-  projekt zgłoszony do Budżetu Obywatelskiego Mazowsza 2023 „ Zostaw auto, wybierz rower 

lub na nogach rusz po zdrowie - budowa ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku Maszewo Duże 

- Mańkowo - Nowa Biała – etap II”, znalazł się wśród laureatów w podregionie płockim 

zajmując 2 miejsce z wynikiem 2067 głosów. Jest to znakomity wynik za co serdecznie 

podziękował. Projekt z pierwszego miejsca uzyskał 3409 głosów, na trzecim miejscu 2048, na 

czwartym 1683 głosy i ostatni z wyróżnionych projektów uzyskał 1614 głosów. 

-od 3 lipca Gmina rozpoczyna akcję  kastracji, sterylizacji oraz czipowania zwierząt domowych 

(psów i kotów), których właścicielami są mieszkańcy Gminy Stara Biała. 

Całkowita wartość kosztów zarezerwowanych na ten cel wynosi 20 000,00 zł , z czego do  

50 % tej kwoty tj. do 10 000, 00 zł, zostanie dofinansowane z dotacji celowej z budżetu 

Województwa Mazowieckiego na realizację zadania „Zapobieganie bezdomności zwierząt 

w gminie Stara Biała”, w ramach umowy podpisanej w dniu 16 czerwca 2023 r. 

Wnioski można składać w pokoju nr 9 Urzędu Gminy Stara Biała, w godzinach pracy urzędu, 

w terminie od 3 lipca 2023 r. do 20 lipca 2023 r. 

Druki wniosku będą dostępne w pokoju nr 9 Urzędu Gminy Stara Biała oraz na stronie 

internetowej Urzędu Gminy Stara Biała, w Aktualnościach, pod adresem: www.starabiala.pl.  

Szczegółowe informacje można uzyskać w pokoju nr 9 Urzędu Gminy Stara Biała oraz 

telefonicznie: 24 366-87-27.   

Złożone wnioski będą realizowane po podpisaniu umowy z wybranym gabinetem 

weterynaryjnym, według kolejności zgłoszeń do wyczerpania środków przeznaczonych na ten 

cel. Planowany termin zakończenia całego zadania najpóźniej do 27 października 2023 r. 

- w dniu 19 czerwca została podpisana umowa z WFOŚiGW w Warszawie na dofinansowanie 

pikniku ekologicznego przy szkole podstawowej w Maszewie Dużym w wysokości 30000 zł.  

- Wójt otrzymał informację o pozytywnym rozpatrzeniu wniosku o dopłatę do przewozów 

autobusowych o charakterze publicznym. Jest to dotacja w wysokości 81648 zł. Od 1 września 

Gmina musi zorganizować nowe linie autobusowe na dotychczasowych liniach dowożących 

dzieci do szkół. 

- zakończyła się budowa ulicy Jagodowej i ulicy Poziomkowej w Brwilnie. Podziękował 

mieszkańcom tych ulic za wyrozumiałość, ponieważ budowy realizowane były w okresie 

zimowym i mieszkańcy mieli spore problemy z dojazdem do swoich nieruchomości. 

 
Przewodnicząca Rady przywitała przybyłego w trakcie sprawozdania Wójta Przewodniczącego 

Rady Powiatu Płockiego Lecha Dąbrowskiego. 

Następnie poprosiła radnych o zabieranie głosu i zadawanie pytań w związku  

z przedstawionym przez Wójta sprawozdaniem. 

 
Radna Monika Turowska-Burczyńska:  

http://www.starabiala.pl/
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 poprosiła o ponowne ogłoszenie przetargu na budowę ul. Bunikiewicza w Nowych 

Proboszczewicach. 

 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Lewandowska: 

 Zapytała, czy ul. Łączna zostanie wykonana w terminie. 

Odpowiedź Wójta: 

 Stwierdził, że wykonawca ul. Łącznej zapewnił o wykonaniu zadania w terminie, czyli do 

końca sierpnia. 

 
W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodnicząca Rady udzieliła głosu 

Przewodniczącemu Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Lech Dąbrowski poinformował na temat zadań aktualnie 

realizowanych przez Powiat na terenie gminy Stara Biała. 

 Trwa budowa ronda w Białej. Stwierdził, że prawdopodobnie inwestycja zostanie wykonana 

przed wyznaczonym terminem (5 sierpnia), jeszcze pod koniec lipca; 

 Na wczorajszej sesji Rady Powiatu podjęto decyzję o wypuszczeniu dodatkowych 9 mln 

obligacji na remonty i budowę dróg powiatowych. 

 Został ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej drogi powiatowej od 

drogi wojewódzkiej nr 559 w kierunku Wyszyny; 

 
 
Ad. 5a. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali Raport o stanie Gminy Stara 

Biała za 2022 rok w ustawowym terminie. Raport został przedstawiony w sposób czytelny 

(raport stanowi załącznik do protokołu). 

 

Następnie Wójt skomentował, iż analizując dane w zakresie liczby mieszkańców całej gminy 

można zauważyć, że delikatnie się ona zmniejsza. Wynika to z ujemnego przyrostu naturalnego 

oraz liczby osób, które się wymeldowały oraz zameldowały w gminie. Nie jest to jeszcze istotna 

liczba ( różnica 33 osoby), ale jednak pokazuje tendencję spadkową. Stwierdził, iż należy 

wyciągnąć z tego wnioski i podjąć działania, które spowodują, że do gminy przybędzie 

mieszkańców, tj. poczynić inwestycje jak budowa przedszkola i żłobka, które uatrakcyjnią 

gminę pod kątem młodych ludzi oraz sprzedaż gruntów w Maszewie Dużym pod budownictwo 

wielorodzinne.  

Wyjaśnił, że jest to istotne, gdyż wraz z zakończeniem budowy Olefin zwiększą się wpływy do 

budżetu Gminy. W związku z tym, jeżeli dochód na mieszkańca przekroczy 150% wskaźnika 

w kraju, część wpływów z podatku Gmina będzie musiała oddać jako tzw. janosikowe, czyli 

wpłata do budżetu państwa którą uiszczają bogatsze samorządy na rzecz pozostałych. 

 
 

Ad. 5b. 

Przewodnicząca otworzyła debatę nad Raportem. 

Następnie poprosiła radnych o zabieranie głosu w kwestii dotyczącej przedłożonego Raportu. 

 

Radni nie mieli uwag i pytań do Raportu o stanie Gminy Stara Biała za 2022 rok. 

 
 
Ad. 5c. 
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Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy wotum zaufania, następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 386/XLIV/23 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania (uchwała 

w załączeniu do protokołu). 

 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi otrzymania wotum zaufania. Złożyła życzenia 

Wójtowi oraz radnym dalszej owocnej pracy na rzecz rozwoju Gminy. 

 
 
Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała 

za 2022 rok.  

Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, a także zapoznali się z Uchwałą  

Nr 3.e./228/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

24 kwietnia 2023 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok. Jest to opinia pozytywna. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 387/XLIV/23 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2022 rok (uchwała  

w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok 

wraz z uzasadnieniem oraz pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała  

w sprawie wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2022 rok, dającą podstawę do wystąpienia 

do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stara Biała za 2022 

rok, sformułowanym po rozpatrzeniu przez Komisję: sprawozdania finansowego za 2022 rok, 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia Gminy za 

2022 rok. 

Radni zapoznali się również z Uchwałą Nr 3.f.1/58/2023 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 16 maja 2023 r. w sprawie opinii (pozytywnej)  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Stara Biała za 2022 rok. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu w przedmiotowej 

sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 388/XLIV/23 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała Wójtowi, radnym, sołtysom oraz pracownikom Urzędu 

Gminy i jednostek organizacyjnych za wspólną pracę na to, aby absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu  zostało Wójtowi udzielone. Życzyła kolejnych propozycji, pomysłów 

rozwiązań służących rozwojowi Gminy. 

 
Wójt podziękował w imieniu własnym i pracowników Urzędu za otrzymane wotum zaufania 

oraz udzielone absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, przyznając, że jest to 

wynik pracy wielu osób.  

 
 
Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego.  Stwierdziła, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 389/XLIV/23 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Trzepowo Nowe. 

Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 390/XLIV/23 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu obrębu Trzepowo Nowe (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 
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Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji 

Rewizyjnej kontroli problemowej w Urzędzie Gminy Stara Biała. Stwierdziła, że wszyscy radni 

otrzymali projekt uchwały. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Rany Hubert Murawski wyjaśnił, że na poprzedniej sesji Rady Gminy zgłosił wniosek do 

Komisji Rewizyjnej o sprawdzenie kosztów poniesionych w związku z projektowaniem 

odcinka drogi wojewódzkiej Nr 559 w Maszewie Dużym. Stwierdził, że na posiedzeniu 

Komisji Budżetowej, w dniu 13 czerwca, koszty zostały przez Wójta przedstawione,  jednak 

aby mieszkańcy mogli zostać również zapoznani z kosztami jakie Gmina poniosła z tego tytułu 

oraz aby Komisja Rewizyjna mogła podjąć prace kontrolne potrzebne jest podjęcie niniejszej 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady zapytał Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, czy termin na 

przeprowadzenie kontroli jest wystarczający. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Pawłowski wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna 

wstępnie ustaliła termin posiedzenia na dzień 7 lipca i będzie spotykać się cyklicznie zgodnie 

z potrzebą przeprowadzanej kontroli problemowej. Stwierdził, ze termin jest wystarczający. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 391/XLIV/23 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej kontroli problemowej  

w Urzędzie Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 11. 
Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do 

przedstawienia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników na kadencję lat 2024 – 2027. 

Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zgłaszanie 

kandydatów na członków Zespołu. 

 

Na członków Zespołu zgłosili się radni:  

- radny Adama Pawłowskiego, 

- radna Monika Turowska-Burczyńska, 

- radny Mariusz Downarowicz. 

Na Przewodniczącą Zespołu wybrano radną Monikę Turowską-Burczyńską. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska, A. Malanowska, 

H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

M. Wojtalewicz 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością jednogłośnie (14 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 392/XLIV/23 w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia opinii  

o zgłoszonych kandydatach na ławników na kadencję lat 2024 – 2027 (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 

Ad. 12. 

W sprawach różnych: 

 

 Radna Monika Przyczka podziękowała, że w końcu został zamontowany hydrant przy 

boisku w Bronowie-Zalesiu. 

 

 Radna Monika Przyczka stwierdziła, że otrzymała informację, iż na początku czerwca 

Starostwo Powiatowe wystąpiło do Gminy z pismem o  wskazanie osób do tzw. komisji 

społecznej ds. CPK. Zapytała czy zostały wyznaczone osoby do tej komisji.  

 Wójt wyjaśnił, że nie zgłoszono żadnej osoby. Nie jest to narzucone ustawowo, a jedynie 

inicjatywa podjęta przez Powiat. Z punkt widzenia Gminy nie ma powodu i potrzeby, aby 

brać udział w tego typu radzie społecznej. 

 Radna Monika Przyczka stwierdziła iż nad kwestią czy warto zgłosić kogoś do tej rady 

czy też nie, powinno się pochylić na komisjach Rady Gminy. Dodała, że na spotkaniach 

organizowanych w Starostwie Powiatowym w Płocku dot. CPK dowiaduje się nowych 

informacji w tym temacie, jak np. że będą przeprowadzana badania gruntu. Poprosiła aby 

podjąć temat zgłoszenia osób do Starostwa Powiatowego, aby radni mogli wypowiedzieć 

swoje zdanie. 

 Wójt wyjaśnił, że to, że różne instytucje prowadzą działania na terenie gminy, tj. badanie 

gruntu pod kątem przyszłych inwestycji, nie oznacza że Gmina powinna informować o tym 

wszystkich mieszkańców. Właściciele gruntów, na który zostaną przeprowadzone badania 

geologiczne zostaną poinformowani przez odpowiednią instytucję. W tej chwili w sprawie 

CPK nic się nie dzieje. Gmina podchodzi do tego tematu praktyczne i jeżeli zachodzi 

potrzeba szuka rozwiązań i proponuje inne rozwiązania. Powiat natomiast ma inny kierunek 

działania tj. ogólny sprzeciw. Opinia tego typu rady społecznej nie ma żadnej mocy 

sprawczej. 

 

 Przewodniczący Rady Powiatu Płockiego stwierdził, że powstały stowarzyszenia 

przeciwko CPK, które zwracają się do Starostwa o pomoc i wsparcie, w związku z tym 
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Powiat nie może zostawić tych próśb bez zainteresowania i odpowiedzi. Wyjaśnił, że na 

ostatnim spotkaniu dot. CPK, które odbyło się w Starostwie zaproponował, że nic nie 

szkodzi na przeszkodzie aby ze stowarzyszeń, które mają osobowość prawną, powstał 

związek stowarzyszeń, który Powiat będzie wspierał. Ponieważ zainteresowanie 

mieszkańców tematem CPK jest bardzo duże zaproponował aby Starosta wystąpił do CPK  

i zaprosił na sesję Rady Powiatu przedstawicieli, którzy odpowiedzą na pytania. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki: 

 Zapytał w sprawie ul. Spółdzielczej w Starych Proboszczewicach, która w części jest 

obecnie w budowie. W jaki sposób przewidziane jest utwardzenie drogi na dalszym odcinku, 

do Trzebunia, użytkowanym przez rolników. 

        Odpowiedź Wójta: 
 Droga dojazdowa do rolnika , którego nieruchomość oddalona jest od zwartej zabudowy 

zostanie wykonana z destruktu. Natomiast dalszy odcinek będzie utrzymywany tak jak 

obecnie w ramach bieżącego utrzymywania dróg. 

 
Radna Iwona Kraska: 

 Zapytała na jakim etapie jest budowa oświetlenia drogowego w Kobiernikach oraz  

w Srebrnej. 

Odpowiedź Wójta: 
 Na wykonanie tego zakresu oświetlenia jest podpisana umowa, która nie jest jeszcze po 

terminie.  

 
Radny Adam Pawłowski: 

 Stwierdził, że w styczniu 2023 r. mieszkańcy ul. Stokrotkowej w Nowych Proboszczewicach 

złożyli petycję w sprawie budowy przedmiotowej ulicy z infrastruktura towarzyszącą.  

W kwietniu br. otrzymali odpowiedź, że trwają prace projektowe związane z budową tej 

ulicy i ujęcie jej budowy w uchwale budżetowej będzie możliwe po uzyskaniu pozwolenia 

na budowę i kosztorysu inwestorskiego. Zapytał, czy już zakończyły się prace projektowe 

związane z ul. Stokrotkową. 

 Przypomniał o zgłaszanej sprawie budowy progów zwalniających na ul. Chabrowej  

i ul. Płockiej przy skrzyżowaniu z ul. Dębową w miejscowości Nowe Proboszczewice. 

Stwierdził, że padła deklaracja, że te progi zostaną zamontowane. 

 Zapytał, czy są nowe informacje dotyczące przebudowy drogi wojewódzkiej nr 540 -  

ul. Bielskiej w Nowych Proboszczewicach. Dodał, że składał on oraz mieszkańcy uwagi do 

projektu modernizacji głownie dotyczące naniesienia zjazdów do posesji. 

Odpowiedź Wójta: 
 Dokumentacja projektowa ul. Stokrotkowej w Nowych Proboszczewicach jest w trakcie 

realizacji.  

 W sprawie progów zwalniających trwa procedura w Starostwie Powiatowym. Jeżeli  

zostanie uzyskana zgoda progi będą realizowane. 

 Odnośnie projektu modernizacji drogi wojewódzkiej nr 540 w Nowych Proboszczewicach, 

uwagi zostały przekazane i powinny zostać uwzględnione. Trudno stwierdzić na jakim to 

zadanie jest etapie. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki: 

 Poprosił o zwrócenie uwagi właścicielowi myjni samochodowej w Starych 

Proboszczewicach aby zagrodził teren myjni, gdyż kierowcy wyjeżdżając nielegalnym 

zjazdem z myjni przyspieszają co stwarza niebezpieczeństwo na ul. Poniatowskiego. 

Poprosił o interwencję, aby w jakiś sposób uniemożliwić tamtędy przejazd.  
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Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 

 W imieniu mieszkańców Wyszyny poprosił o budowę odcinka kanalizacji o długości  

200 m. 

 Poprosił o utwardzenie destruktem drogi w Wyszynie. 

Odpowiedź Wójta: 

 Odnośnie kanalizacji przyznał, że jest to problem, jednak Spółka nie ma możliwości 

inwestycyjnych. Nie jest w stanie zrealizować tego z własnych środków. 

 Postulaty o budowę dróg sa przyjmowane i analizowane. Nie zawsze jest możliwość 

utwardzenia drogi bez przygotowania dokumentacji projektowej, ponieważ bardzo często 

jest tak że droga jest w zupełnie innym miejscu niż wynika to z mapy. W przypadku 

zgłoszonej drogi w Wyszynie trzeba sprawdzić jej zgodność. Jeżeli będą zapasy destruktu, 

droga będzie brana pod uwagę do utwardzenia. 

 
Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Stwierdził, że część mieszkańców Nowych Proboszczewic jest zbulwersowana podwyżką 

za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 

 Podziękował za wykonane prace przy stawie w Nowych Proboszczewicach. Zapytał, czy  

w bieżącym roku wszystkie prace zostaną zrealizowane. 

 Zapytał, czy w bieżącym roku będą wykonywane prace przy grodzisku  

w Nowych Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Prace przy zbiorniku (wejście na pomost) zostaną zakończone w tym lub w następnym 

tygodniu. 

 Została podpisana umowa na projektowanie zagospodarowania grodziska. Prowadzono 

także rozmowy w sprawie wykupu potrzebnego gruntu. Mazowiecki Konserwator Zabytków 

będzie prowadził  nieinwazyjne prace badawcze. Ponadto na to zadanie został złożony 

wniosek na dofinasowanie w ramach naboru z Polskiego Ładu, który nie został jeszcze 

rozstrzygnięty. 

 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 

 Poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbędzie się walne zebranie spółdzielni 

mieszkaniowej w Ogorzelicach dotyczące problem dodatku węglowego dla 10 lokali 

socjalnych. Zapytała jak zostanie rozwiązany ten problem. 

 Stwierdziła, że mieszkańcy Ogorzelic oczekują świetlicy wiejskiej oraz boiska. Zapytała na 

jakim to jest etapie. 

 W imieniu mieszkańców domków rodzinnych w Ogorzelicach zapytała czy zostaną 

zamontowane lampy solarne. 

Odpowiedź Wójta: 

 W sprawie spółdzielni i dodatku węglowego sytuacja się nie zmieniła. Gmina musi 

postępować zgodnie z przepisami prawa. Mieszkańcy otrzymali dodatki węglowe tak jak 

było to przewidziane w ustawie, a Gmina nie ma podstawy prawej aby żądać od gminnych 

lokatorów zakupu węgla i przekazania go spółdzielni. 

 Dokumentacja dot. świetlicy w Ogorzelicach została zmieniona i jest złożona w Starostwie. 

To zadania nie jest ujęte w budżecie. Analizowane są możliwości złożenia wniosku na 

dofinansowanie tego zadania w ramach naboru z Polskiego Ładu dla gmin popegeerowskich.  

 Prawdopodobnie obecna linia oświetlenia będzie modernizowana i słupy przeniesione.  

W związku z tym lepszym rozwiązaniem byłoby montaż lamp na słupach niż oświetlenie 

solarne. Decyzja zostanie podjęta po uzyskaniu odpowiedzi od Energii Operatora. 
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Radna Monika Turowska-Burczyńska: 

 Zapytała, czy zgłoszono wykonawcy ul. Mazowieckiego w Nowych Proboszczewicach,  

w ramach gwarancji, potrzebę naprawy drogi. 

 Poprosiła o wyrównanie nieutwardzonego odcinka ul. Polnej w Nowych i Starych 

Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 
 Ul. Mazowieckiego została zgłoszona do wykonawcy do naprawy pogwarancyjnej. 

 Ul. Polna zostanie wyrównana. 

 

Termin wyjazdowego wspólnego posiedzenia wszystkich komisji ustalono na dzień 4 lipca br., 

godz. 9:00. 

 
W związku z brakiem kolejnych pytań i uwag ze strony radnych Przewodnicząca Rady przeszła  

do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. 13. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XLIV 

Sesji Rady Gminy Stara Biała. 

 
 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

 

   Małgorzata Lewandowska 

 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Bornińska 

 

 

 

 


